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Spørgsmål nr. 414 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren oplyse, om anbefalingerne fra de faglige orga-

nisationer AC klubben ved politiet, Fængselsforbundet og Kri-

minalforsorgsforeningen om at sikre anonymiteten bedre ved at 

forankre whistleblowerordningerne hos et eksternt advokat-

firma, og det forhold, at der for nuværende alene er foretaget 19 

indberetninger på hele Justitsministeriets område i løbet af seks 

måneder fra 1. marts 2019, hvor Justitsministeriet etablerede en

whistleblowerordning for politiet, PET, anklagemyndigheden, 

kriminalforsorgen og i departementet, giver regeringen anled-

ning til at revurdere, om ordningerne bør forankres eksternt?”

Svar:

Som det fremgår af besvarelsen af spørgsmål nr. 196 (Alm. del) REU, har 

de foreløbige erfaringer med whistleblowerordningerne på Justitsministeri-

ets område ikke givet anledning til f.eks. at forankre ordningerne eksternt. 

Justitsministeriet vil dog løbende evaluere ordningerne og tager naturligvis 

anbefalingerne fra de faglige organisationer med i de videre overvejelser.


	1240965

